
 

 

 

Põlva Lasteaed Pihlapuu hoolekogu koosoleku protokoll nr 2 

 

Koosolek toimus 05.12.2023  

Koosolek algas kell 17:10 ja lõppes kell 19:40 

Koosolekut juhatas: Alo Aarla 

Protokollis: Kadri Kiho 

Koosolekust võttis osa 14 hoolekogu liiget:  

1. Alo Aarla (Rasina rühma vanemate esindaja) 

2. Anneli Hilkja (Kauksi rühma vanemate esindaja) 

3. Gerli Puksa (Sipsiku rühma vanemate esindaja) 

4. Janno Solna (Lotte rühma vanemate esindaja) 

5. Kadri Kiho (Vanderselli rühma vanemate esindaja) 

6. Kairi Vaarask (Päikesepõnnide rühma vanemate esindaja) 

7. Keidi Rehe (Päikeselillede rühma vanemate esindaja) 

8. Kätlin Suun (õpetajate esindaja) 

9. Lauri Vool (Päikeselaste rühma vanemate esindaja) 

10. Mari-Liis Haabma (Päikesejänkude rühma vanemate esindaja) 

11. Marite Kahar (Päikeseliblikate rühma vanemate esindaja) 

12. Raili Helandi (Oravakeste rühma vanemate esindaja 

13. Sirje Avikson (õpetajate esindaja) 

14. Siiri Saks (Tibu rühma vanemate esindaja) 

Koosolekult puudusid:  

1. Ariana Eerits (Muumi rühma vanemate esindaja) 

2. Arne Tilk (Põlva Vallavalitsuse esindaja) 

3. Kadri Pärli (Tõrukeste rühma vanemate esindaja) 

4. Kaupo Kaskla (Poku rühma vanemate esindaja) 

5. Laura-Liis Õnneleid (Kakukese rühma vanemate esindaja) 

6. Maike Paabut (õpetajate esindaja) 

7. Markus Käo (Pipi rühma vanemate esindaja) 

8. Moonika Mägi (Mõmmi rühma vanemate esindaja) 

9. Steiv Kõiv (Kiisu rühma vanemate esindaja) 

 

 

 



Päevakord: 

1. Arvamuse andmine lasteaia kodukorrale. 

2. Laste arvu suurendamine sõimerühmades. 

3. Tööpäeva lühendamine 05.01.2024 (tööpäeva lõpp kell 17.00) 

4. Kokkuvõte arvamusest lasteaia nime valikul. 

5. Anneli Hilkja räägib mahetoidust 

6. Jooksavad küsimused. 

 

Päevakorrapunkt 1 

Hoolekogu liikmete küsimused kodukorra punktide kohta. 

 Punkt 2.6. Kooskõlastatult õppejuhiga on õpetajal õigus teha muudatusi päevakavas nt 

teatrikülastus, matk, väljasõit jms. Päevakava muudatusest teavitatakse vanemaid vähemalt 

kaks päeva ette.  

SELGITUS – see ei hõlma vanemate varasemat järgi tulemist. 

 Punkt 2.14. Lapsevanem teavitab Eliis keskkonnas või rühma telefonil õpetajat lapse 

puuduma jäämisest või lasteaeda tagasitulekust hiljemalt eelmisel päeval kella 15.00-ks, 

nädalavahetusel hiljemalt esmaspäeva hommikul kella 7.00-ks. 

 

A.Aarla: Miks peab toimivaid süsteeme ühtlustama? 

K. Peil: See on peafinantsisti soov, et majades võiks olla ühtne süsteem. Käivad 

läbirääkimised raamatupidajatele ja kokkadele e-keskkonnale puudumiste nägemiseks 

ligipääsu loomiseks. 

A. Aarla: Miks peab praegu hiljemalt kell 15:00 puudumisest teavitama? 

K. Peil: Õpetajatel on siis viimane võimalus veel info üle vaadata ja see kööki edastada. 

Kella kolmest lapsed ärkavad ning hakatakse sööma sättima. 

A. Aarla: Mis saab nendest vanematest, kes põhimõtte pärast ei kasuta Eliisi? 

K. Peil: Telefoni teel (eelistatult sõnumi kaudu) teavitamine jääb kehtima. 

 Punkt 4.1. Soodsate ilmastikutingimuste korral peab võimalikult palju laste tegevusi 

toimuma lasteaias õues. 

 

G. Puksa: Kuidas otsustatakse õueminek? Eile oli ilus ilm, aga oldi ikka toas. 

K. Peil: Kodukord ei määra kui palju on „võimalikult palju“. Õpetajad on ikkagi otsustajad. 

Julgustan teid õpetajatega vestlema sel teemal. Äärmisel juhul direktsiooni poole pöörduda 

kui tundub, et õpetajaga rääkides tulemust ei tule. 

K. Suun: Vihma-lumeperioodil võivad riided saada nii märjaks, et ei kuiva ära. Kui ühel 

lapsel on riided märjad, siis ei saa rühm õue minna. 

G. Puksa: Kas riietuse küsimuse võiks lastevanemate koosolekul üles tõsta? 

K. Peil: Parem kui lapsevanemad omavahel räägivad. 

 

 Punkt 4.3. Laste turvalisuse tagamiseks tuleb lasteaias jalgratta ja rulluiskudega sõites 

kasutada spetsiaalseid kaitsevahendeid (kiiver, põlvekaitsmed). Jalgratta ja rulluiskudega 

tohib sõita üksnes kokkuleppel õpetajatega. 



A.Aarla: Punktis on välja toodud jalgrattad ja rulluisud, kuid sõidetakse ka tõukerataste, 

tasakaaluliikuritega. 

Ettepanek muuta sõnastust järgnevalt: „jalgratta, tõukeratta ja muude sõiduvahenditega“. 

 

 Punkt 6.6. Laste väljapääs lasteaia ruumidest ja territooriumilt lasteaia töötaja teadmata 

ning võõraste isikute omavoliline pääs lasteaia ruumidesse on keelatud. 

K. Kiho: Kuidas tagatakse, et võõras isik ei saa lasteaia ruumidesse? 

K. Peil: Praegu on ainus vahend jälgimine – õpetajad tunnevad võõrad ära. Tulevikus 

võimalik kiibisüsteemile üle minna. Sügisene pommiähvarduste laine tõi välja, et oleks 

vaja rohkem rääkida tegutsemisest erijuhtumite ajal. 

 

 Punkt 6.14. Lasteaia hoovialal ei sõida lapsed, lapsevanemad ega töötajad jalgratastel, vaid 

lükkavad ratast käekõrval. Lasteaiapäeva jooksul võib õuealal jalgratastega ja 

rulluiskudega sõita ainult kokkuleppel õpetajaga selleks ettenähtud ajal ja kohas. 

K. Kaskla esitas e-kirja teel küsimuse: kuidas seda tagada Pihlapuu territooriumil, kus 

sõidab rattaga väga palju koolilapsi? 

G. Puksa ettepanek hoovialal märkida maha rattarada ja kõnniala koos ülekäiguraja ja 

märkidega. 

 

Tõstatus parkimise probleem Pihlapuu maja juures, mil lumega ei saada aru 

parkimiskorraldusest. 

Ettepanek: lisada betoonpostide + kettide lahendus, et ridade paiknemine oleks arusaadav. 

 

 Punkt 6.22. Laste ja lasteaia töötajate vaimset ja füüsilist turvalisust ohustavate olukordade 

lahendamine ja meetmete rakendamine toimub lasteaia kriisimeeskonna poolt vastavalt 

hädaolukorra lahendamise plaanile. 

A.Aarla: Kuidas seda tagatakse? Mooste majas oli generaatori mure, kuidas saaks seda 

majaga ühendada. 

K. Peil: Sügise elektrikatkestuse ajal oldi valmis tagama ruumide soojaks saamine.  

R. Helandi: Kõigil vanematel pole võimalik elektrikatkestuse puhul kümne minutiga 

lapsele järgi jõuda. Uurisin, mis on varuplaan – kas on tagavara veekanister olemas, kas on 

kapis batoonikesi, mida vajadusel lastele anda kui elektrikatkestus enne lõunasööki juhtub.  

K. Peil: Asi ei ole nii hull, võileivamaterjali ikka on ning viis minutit pärast katkestuse 

algust tuleb veel kraanist ka vett ning saab koguda. 

A.Aarla: Kes kuuluvad kriisimeeskonda, kas kriisiplaan on? 

K.Peil: Uus kriisiplaan ja -meeskond on loomisel. Väiksemates majades ei pidanud varem 

meeskonda oleme, nüüd on ühine meeskond. 

K.Rehe: Kas on toimunud viimase kriisi puhul käitumise analüüsi? 

K. Peil: Novembris oli meil ette teatamata evakuatsiooniõppus ning mõningad nõrgad 

kohad tulid välja. Tegime sellest järeldused ning jätkame tööga. Leian, et õppuseid on 

oluline teha ette teatamata. 

A. Hilkja: Kas lapsed peavadki üleriieteta õppusel olema? 



K. Peil: Õppusel ollakse lühikest aega õues, päris põlengul polegi aega riidesse panna. 

Lapsed loetakse õues üle ning seejärel liigutakse turvalisse kohta edasi. 

K. Suun: Õppusi võiks olla rohkem, et lapsed harjuksid olukorraga ning kinnistuksid 

teadmised, mida sellises olukorras teha. 

G. Puksa: Kuhu Pihlapuu lapsed lähevad? 

K. Peil: Kogunemiskoht on õunapuuaias. 

 

 K. Kiho: Koertega territooriumil viibimise kohta puudub kodukorras info. 

K. Peil: Lisame punkti. 

 

Päevakorrapunkt 2 

K. Peil: Sinilinnus on juba suurendatud sõimerühma laste arvu. Antud punkt puudutab Pihlapuu 

maja sõimerühmi, ettepanek on järgmine: 

 Kakukestes on 14 last – jätta 14 peale, kohalkäimise protsent hea 

 Kiisudes hetkel 12 last – suurendada 16 peale, kohalkäimise protsent 61% 

 Tibudes hetkel 12 last – suurendada 16 peale, kohalkäimise protsent 54% 

Hetkel järjekorras üheksa last, suurendamise korral saaksime kaheksa vastu võtta.  

 

G. Puksa: Kuidas on olukord teistes Põlva lasteaedades? 

K. Peil: Lepatriinus on kõik sõimerühmad täis, Mesipuus oleks kohti. 

 

K. Kiho: Kui palju on neid, kellel õde-vend Pihlapuus ees ootab? 

K. Peil: Info puudub. 

 

J. Solna: Miks Tibude protsent nii väike on? 

S. Saks: Lapsed on lihtsalt haiged. Tibude lapsevanemad on suurendamise vastu. Uued tulijad 

oleksid 1,5aastased ning vajavad rohkem tähelepanu. 

 

K. Kiho: Kas nendes rühmades on assistendisüsteem? 

K. Peil: Jah, kõigil sõimerühmadel on. 

 

K. Rehe: Kuidas ruumi mahutavusega on? 

K. Peil: Rühmades on ruumi 

 

L. Vool: Mis õpetajad arvavad? 

S. Saks: Õpetajate esindaja peaks seda rääkima, lapsevanemad ei ole nõus. 

 

A.Aarla: Kas on võimalik hilisem hääletus? 

G. Puksa: Õpetaja oli teadlik antud päevapunktist ja oleks võinud oma arvamuse edasi öelda.  

A.Aarla: Paneme hääletusele. 



 

OTSUSTATI: poolthäälte enamusega vastu võtta Pihlapuu maja sõimerühmade laste arvu 

suurendamine (poolt 9, vastu 3, erapooletuid 2)  

 

Päevakorrapunkt 3 

K. Peil: Palume lühendatud tööpäeva seoses aastavahetuse peoga 5. jaanuaril 2024 Rasina 

külakeskuse saalis. Ettepaneku järgi suletakse lasteaed 17:00, lapsevanemad peaksid hiljemalt 

16:45 lasteaias olema.  

 

OTSUSTATI: ühehäälselt vastu võetud  

 

Päevakorrapunkt 4 

K. Peil: Uute asutuste lapsevanematel oli võimalus hääletusel osaleda. 

TOP 3: 

1. Põlva Põhjakaare Lasteaed – Põlva Lõunakaare Lasteaed 31,6%  

2. Põlva Valla Lasteaed – Põlva Linna Lasteaed 29,5% 

3. Põlva Mängupesa Lasteaed - Põlva Mängutera Lasteaed 24,9% 

Uuele asutuse luuakse logo, mis ühendaks olemasolevate logode elemente. Positiivne näide Põlva 

Noorsootöökeskuse logo näol. 

 

Päevakorrapunkt 5 

A.Hilkja tutvustab Rõuge Kooli kogemust. 

 

J. Solna: Kas on riigi toetust mahetoidule? 

K. Peil: Pria kaudu võimalik kui menüü on 20% mahe. 13. detsembril on koolitus mahetoidu kohta, 

kuulan huviga ja olen valmis teema endale selgeks tegema. Sooviksin enne mahetoiduga 

tegelemist saada muud probleemid lahendatud. 

 

K. Kiho: Kevadel tutvustasin Pihlapuu hoolekogule teistsuguste jõulupakkide ideed, mida oma 

töökohas sel aastal rakendan. Tookord see suurt toetust ei leidnud. 

Toimus kommipakkide teemal arutelu, hetkel leidis toetust. Kadri lubas järgmisel koosolekul 

töökohas saadud tagasisidet jagada. 

 

Päevakorrapunkt 6 

 K. Kiho: Uues asutuses on uusi inimesi. Laps tuli koju ja ütles, et käisid Grete sünnipäeva 

tähistamas, aga ei meie ega tema tea, kes see on. Kas võiks kuidagi juhtkonda tutvustada? 

K. Peil: Grete on meie ringiliikuv õppejuht ning Mari-Liis tegutseb Pihlapuu majas. 

K. Kiho: Teen ettepaneku kuukirjas lehekülg uutele inimestele pühendada, kus nad saaksid 

ehk paari sõnaga end tutvustada. 

 

 Uue aasta eelarve. 



K. Peil: Hetkel planeeritud suurematest töödest midagi maha ei võetud ent eelarve pole 

vastu võetud veel. 

 

 

Järgmise hoolekogu koosoleku toimumisaeg ja -koht lepitakse kokku e-kirja teel. 

 

 

 

Alo Aarla       Kadri Kiho 

Koosoleku juhataja      Protokollija 

/allkirjastatud digitaalselt/     /allkirjastatud digitaalselt/ 

 


